

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းခေါင်းဆောင်များ

တတိယအကြိမ် မျက်နှာစုံညီ ပန်ခမ်းအစည်းအဝေး

ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၂၄)ရက်

ပန်ခမ်းမြို့

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ၏ တောင်းဆိုချက်အရ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းခေါင်းဆောင်များ တတိယအကြိမ် မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ(၂၂)ရက်နေ့မှ (၂၄)ရက်နေ့အထိ အထူးဒေသ(၂) 'ဝ' ပြည်နယ်အစိုးရ ဌာနချုပ် ပန်ခမ်းမြို့၌ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့ပါ သည်။ ဤအစည်းအဝေးကို 'ဝ' ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ/'ဝ'ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေး တပ်မတော် (UWSP/UWSA) မှ ကမကထပြုပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးရေးကော်မတီ/ ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်းအမျိုးသားဒီမိုကရေစီမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့ (PSC/NDAA)မှ အထောက် အကူပြု၍ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။

ဤအစည်းအဝေးသို့ ရက်ရှင်အမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်/ရက်ရှင်တပ်မတော် (ULA/AA) ၊ ကချင်လွတ်လပ်ရေး အဖွဲ့/ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် (KIO/KIA) ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမှန်တရားနှင့် မျှတမှု အမျိုးသားပါတီ/မြန်မာအမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ မဟာမိတ် တပ်မတော် (MNTJP/MNDAA) ၊ ပလောင်ပြည်နယ်လွတ်မြောက်ရေးတပ်ဦး/ တအာန်း အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (PSLF/ TNLA) ၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ/ ရှမ်းပြည် တပ်မ တော် (SSPP/ SSA)၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးရေးကော်မတီ/ ရှမ်းပြည်နယ် အရှေ့ပိုင်း အမျိုးသားဒီမိုကရေစီမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့ (PSC/NDAA) ၊ 'ဝ' ပြည်သွေးစည်း ညီညွတ်ရေး ပါတီ/'ဝ'ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေး တပ်မတော် (UWSP/UWSA) စသည့် (၇)ဖွဲ့မှ ကိုယ်စား လှယ်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားသည့် ပုဂ္ဂိုလ် ၂ ဦး စုစုပေါင်း ၃၇ ဦး တက် ရောက်ခဲ့ ပါသည်။ ကရင်နီ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) နှင့် ဗွန်ပြည် သစ်ပါတီ (NMSP)

တို့သည် စာတမ်း ပေါ်ရှိ တပ်သွင်းခြင်းဖြင့် ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။

မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားနေသော မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအကြား ပဋိပက္ခများသည် ယခင် ကာလထက် ပိုမို ပြင်းထန်လာပါသည်။ အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မြန်မာ- တရုတ် နယ်စပ်တစ်လျှောက် ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဒေသ၏ ပြည်တွင်းစစ်ပွဲသည် တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ပိုမို ဆိုးဝါးလာပါသည်။ အချို့သော တိုင်းရင်းသား အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မြန်မာအစိုးရတို့ ဆွေးနွေးနေသော တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ် (NCA)သည် ယနေ့ထိ အဖြေ မပေါ်ခဲ့ပါ။ ပြည်တွင်း နေရာအနှံ့၌ ဖြစ်ပွားနေသော စစ်ပွဲများသည် NCA ဆွေးနွေးခြင်းကြောင့် ရပ်စဲ သွားခြင်းမရှိပါ။ ပြည်ထောင်စု အစိုးရသစ်မှ NCA နှင့် ဒုတိယအကြိမ် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံ မကျင်းပမီ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးစဉ် အခက်အခဲများနှင့် ပြည့်နှက်နေသည့် အချိန်ကာလတွင် မိမိတို့ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ နိုင်ငံရေးလုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် ပြန်လည် သုံးသပ်ရန်အတွက် တတိယအကြိမ် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးကို ၃ ရက်ကြာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အောက်ပါသဘောတူညီချက်များ ရရှိခဲ့ပါသည်။

၁။ အစည်းအဝေးတက်ရောက်သော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများသည် “ပင်လုံစိတ်ဓာတ်” ၏ နိုင်ငံရေးဝေါဟာရ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ “ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုအပေါ် ‘ဝ’ ပြည်နယ်၏ အထွေထွေမူဝါဒနှင့် အသေးစိတ် တောင်းဆိုချက်များ ” စာတမ်းပါ အဓိပ္ပါယ်ဖွင့်ဆိုချက်ကို ဘုံသဘောထားအဖြစ် မှတ်ယူကြသည်။

၂။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်သူ့လူထု၏ သဘောဆန္ဒနှင့် ဆန့်ကျင်ကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၇)ရက်နေ့တွင် MNDA၊ TNLA နှင့် KIA တို့အား အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အစည်းအဖြစ် သတ်မှတ်လိုက်ခြင်းကို ချက်ချင်း ရုပ်သိမ်းပေးရန် ဤအစည်းအဝေးမှ တောင်းဆိုလိုက်သည်။

၃။ နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး တိုင်းရင်းသားပြန်လည် ရင်ကြားစေရေးလုပ်ငန်းများကို စတင်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်နေသော စစ်ဆင်ရေးများ အားလုံးကို ချက်ချင်း ရပ်ဆိုင်းရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်။

၄။ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုတွင် လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်း အားလုံး ပါဝင်ရေးကို ဖော်ဆောင်ပြီး တန်းတူညီမျှမှုရှိသည့် ဆွေးနွေးခြင်း ပုံစံဖြင့် ဖော်ဆောင်ရန်

တိုက်တွန်းသည်။ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် နိုင်ငံရေး ပြဿနာ ဖြေရှင်းရာတွင် စစ်ရေး နည်းဖြင့် ခြိမ်းခြောက် တိုက်ခိုက်ခြင်းကို ကန့်ကွက်သည်။

၅။ NCA မရေးထိုးဘဲ “ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှုအပေါ် ‘ဝ’ ပြည်နယ်၏ အထွေထွေမူဝါဒနှင့် အသေးစိတ် တောင်းဆိုချက်များ ” ကို လက်ခံသည့် အခြေအနေအောက်တွင် ‘ဝ’ပြည်နယ်မှ ကမကထပြုပြီး မြန်မာအစိုးရနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးအတွက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း ရန် သဘောတူသည်။

၆။ ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အခြေအနေပေါ်မူတည်၍ “ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုအပေါ် ‘ဝ’ ပြည်နယ်၏ အထွေထွေမူဝါဒနှင့် အသေးစိတ်တောင်းဆိုချက်များ” ကို အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ကြ သော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကာ “ နိုင်ငံ ရေးဆွေးနွေးမှုအပေါ် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ အထွေထွေ မူဝါဒနှင့် အသေးစိတ်တောင်းဆိုချက်များ” အဖြစ် သတ်မှတ်သွားမည်။

၇။ အစည်းအဝေးသို့တက်ရောက်လာကြသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့ အစည်းများသည် NCA နှင့် ပတ်သက်ပြီး အောက်ပါအတိုင်း သဘောထားချမှတ်သည်။

(က) မြန်မာအစိုးရက သမိုင်းဝင်ပင်လုံစာချုပ်အား NCA စာချုပ်ဖြင့် အစားထိုးရန် ရည်ရွယ်ခြင်းကို လုံးဝ လက်မခံပါ။

(ခ) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး အဖွဲ့ အစည်းတို့သည် တရားမျှတမှုရှိသော အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်ဖြင့် NCA ကို အစားထိုးရန် တောင်းဆိုကြသည်။

၈။ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့ အစည်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံမှ ကြီးကြပ်သူအဖြစ် ကြားဝင်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တောင်းဆိုကြသည်။

(က) မြန်မာအစိုးရနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသေသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တော် လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်အသစ် ချုပ်ဆိုနိုင်ရေး အတွက် တွန်းအားပေးရန် တောင်းဆိုသည်။

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းများအကြား

အဆင့်ဆင့် ချုပ်ဆိုထားပြီးဖြစ်သော အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်များကို အခြေခံကာ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲကို အမြန်ဆုံးဖော်ဆောင်ပြီး စစ်မှန်သော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက် နိုင်ရေးအတွက် တွန်းအားပေးရန် တောင်းဆိုသည်။

၉။ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းတို့၏ ဒေသအတွင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စီမံကိန်းများနှင့် ပတ်သက်၍ သဘောထားမှာ-

(က) တရုတ်နိုင်ငံ၏ One Belt One Road (OBOR) ပေါ်လစီသည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံအား ငြိမ်းချမ်းစွာ တပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရှိစေရန်ဖြစ်သည်။ ယင်းပေါ်လစီသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွား ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လုံခြုံရေး၏ လိုအပ်ချက်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့ အစည်းများ၏ အကျိုးအမြတ်ရည်မှန်းချက်နှင့်လည်း ကိုက်ညီသည်။

(ခ) တရုတ်နိုင်ငံ၏ One Belt One Road (OBOR) ပေါ်လစီသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်ပြီး တိုင်းရင်းသားဒေသများအတွက် အကျိုးဖြစ် ထွန်းနိုင်လိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါသည်။

(ဂ) တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းတို့သည် မိမိဒေသတွင်းရှိ ပြင်ပမှ လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လုံခြုံမှုရှိစေရန်အတွက် အာမခံပေးကြရန် သဘောတူသည်။

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေး အဖွဲ့အစည်းခေါင်းဆောင်များ
တတိယအကြိမ် မျက်နှာစုံညီ ပန်ခမ်းအစည်းအဝေး

